
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 

Komise Rady HMP pro  rozvoj  komunitní péče  

 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KOMISE RADY HMP PRO ROZVOJ KOMUNITNÍ PÉČE  
ZE DNE 14. 9. 2021, 11.00 hod. 

 

Přítomni 
Mgr. Milena Johnová (předsedkyně komise), Mgr. Terezie Hradilková, Pavel Novák, 
Věra Bechyňová, DiS, MUDr. Zdeněk Kalvach CSc., Jan Desenský, DiS, Ing. Alfred 
Richter, František Bradáč, DiS, Bc. Kateřina Tůmová (tajemnice komise) 

Omluveni Mgr. David Kocman, M.A., Ph.D, Mgr. Pavla Baxová 

 
Celkový počet členů komise: 10, přítomných: 8/10 členů, komise je usnášeníschopná. Jednání bylo 
zahájeno v 11:20 hod. a ukončeno ve 12.40 hod.  
 
Program jednání: 
 

1. Schválení programu 
2. Představení nového složení komise 
3. Zhodnocení uplynulého období činnosti komise 
4. Plán činností komise na příští období a nastavení aktivit pro rozvoj komunitní péče – 

diskuse 
5. Různé  

 
 
Průběh jednání: 
 
AD 1)  

SCHVÁLENÍ PROGRAMU  

Jednání zahájila paní radní Mgr. Johnová, která představila program. Ověřovatelem zápisu byl stanoven 
Ing. Alfred Richter. Sčítáním hlasů byla pověřena Bc. Kateřina Tůmová.  
 
Pro návrh: 8 (ze 8)  
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
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AD 2)  

PŘEDSTAVENÍ NOVÉHO SLOŽENÍ KOMISE  

Od posledního jednání komise došlo k personálním změnám. Rezignaci pana PhDr. Tomáše Klineckého 
na funkci předsedy, rezignaci paní PhDr. Terezy Eichlerové na funkci tajemnice a ukončení účasti pana 
Bc. Jana Kadlece na pozici stálého hosta. Paní Mgr. Milena Johnová byla jmenována předsedkyní 
komise a Bc. Kateřina Tůmová tajemnicí. 
 
AD 3)  

ZHODNOCENÍ UPLYNULÉHO OBDOBÍ ČINNOSTI KOMISE 

Všichni členové komise se představili a zhodnotili činnosti uplynulého období od posledního jednání 
komise dne 11. 7. 2019. Pan Ing. Alfred Richter a paní Mgr. Terezie Hradilková jsou nyní 
v zaměstnaneckém poměru na MHMP. Ing. Richter je vedoucí oddělení ekonomických a kontrolních 
agend odboru sociálních věcí a paní Mgr. Hradilková je specialistka transformace systému sociálních 
služeb odboru sociálních věcí. Mgr. Hradilková uvedla, že bude vydaná studie zabývající 
se deinstitucionalizací služeb pro lidi se zdravotním postižením.   
 
Pan František Bradáč po návratu Mgr. Havlínové již není na pozici vedoucího odboru sociálních věcí a 
zdravotnictví a zůstává nadále vedoucím oddělení sociální pomoci a prevence na MČ Praha 14. 
 
Paní Věra Bechyňová shrnula informace z organizace Střep, o.s., kde nyní řeší multidisciplinární práci a 
uvedla, že vnímá pozitivní dopad vzniku CDZ pro děti i pro dospělé a podporu v bydlení v rámci 
Doplňkové sítě, kde se služby mohou zaměřovat na podporu rodičovských kompetencí.   
 
Pan Novák hovořil o vznikajících CDZ, pokrytí hl. m. Praha terénními týmy (fungují multidisciplinární 
týmy pro děti a adikto), úspěšném navyšování dalších terénních služeb, transformaci Bohnické 
nemocnice a nepřipravenosti domovů pro seniory na chystané změny.   
 
Pan Desenský spolupracuje s Mgr. Šimáčkem na řešení problematiky bezdomovectví. Hodnotí pozitivně 
události v oblasti služeb pro lidi bez domova v období Covidu, kdy bylo možné nabídnout rychlé formy 
ubytování. Organizace Jako doma – Homelike, o. p. s. otevřela nové komunitní centrum, které by mohlo 
být vhodným místem pro poskytování sociálních služeb pro osoby bez přístřeší. Pozitivní je plánovaná 
decentralizace velkých denních center (u Bulhara), která je součástí návrhu nového SPRSS. Pan 
Desenský uvedl, že v rámci covidových opatření došlo k rozvoji Street Medicine. Pozitivně vnímá 
podporu v bytech v rámci Doplňkové sítě. 
 
MUDr. Kalvach shrnul situaci v uplynulém období v seniorské a zdravotně seniorské oblasti (covidová 
opatření, „zborcení“ zdravotního managementu, reformu péče o duševní zdraví) a hodnotí pozitivně 
zvládnutí situace v době Covidu v hl. m. Praze, kdy se ukázalo, že domovy pro seniory mohou být 
nebezpečnými pastmi stejně jako rodiny. MUDr. Kalvach upozornil na obezřetnost nad vznikajícími 
neregistrovanými zařízeními, které vznikají v severních Čechách a tváří se jako registrované pobytové 
služby, ale nesplňují požadavky registrovaných služeb (nekvalifikovaný personál). 
Pan Novák konstatoval, že taková neregistrovaná zařízení byla a probíhala v nich inspekce. V hl. m. 
Praze se s podobnými zařízeními nesetkal.   
 
 
AD 4)  

PLÁN ČINNOSTÍ KOMISE NA PŘÍŠTÍ OBDOBÍ A NASTAVENÍ AKTIVIT PRO ROZVOJ KOMUNITNÍ 
PÉČE - DISKUSE 

Proběhla diskuse členů komise na základě zaslaných podkladů k projektům (projekt Rajmonova 
organizace Ruka pro život o.p.s. a projekt organizace Modrý klíč o.p.s. - výstavba domova pro osoby se 
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zdravotním postižením) a Doporučeného postupu 3/2018 - Materiálně-technický standard pro služby 
sociální péče poskytované pobytovou formou – pro účely výzev IROP č. 81 a 82 (dále jen „MTS“). 
 
Paní Věra Bechyňová uvedla, že v rámci rozvoje komunitní péče by se mělo jednat především bytech a 
terénních službách než o nové výstavbě.  
 
Proběhla diskuse k MTS a k návrhu Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb na území hlavního 

města Prahy na období 2022–2024 (dále jen „SPRSS“). Paní radní Mgr. Johnová citovala část z návrhu 
SPRSS k pokračujícímu snižování počtu vícelůžkových pokojů v pobytových službách na další období 
platnosti nového SPRSS. Z diskuse vyplynulo, že členové shledávají toto opatření za nedostatečné. 
Komise konstatovala, že MTS neobsahuje základní kritéria (např. počty osob ve společných pokojích) a 
není aplikovatelný na služby komunitní péče. MTS je možné uplatnit na „bydlení“ v pobytový službách 
nikoliv na akutní potřebu „ubytování“ v nouzi.  
 
T. Hradilková zašle návrh definice a kritéria komunitní služby. Návrh bude zaslán členům komise 
k připomínkám jako sdílený dokument. Definice a kritéria by měla být součástí připravovaného 
SPRSS. Termín pro vytvoření sdíleného dokumentu je do pátku 17. 9. 2021. Termín pro zaslání 
připomínek je 4. 10. 2021 (před příštím jednáním komise), ideálně dříve.  
 
Komisi budou na příštím jednání prezentována data o vícelůžkových pokojích v pobytových 
službách zřizovaných HMP.  
 
MUDr. Kalvach uvedl, že navštívil německé město Regensburg a doporučil návštěvu k načerpání 
inspirace z realizace sociální politiky ve vztahu k bezdomovectví a z oblasti sociálního a dostupného 
bydlení v tomto městě.  
 
Členové komise diskutovali, zda by měla komise pracovat na vytvoření postupu ke změně systému nebo 
zda se mají nejprve identifikovat komunitní služby. Paní radní Mgr. Johnová uvedla, že vzhledem 
k tvorbě nového SPRSS, je nyní třeba rychle připravit návrhy úprav ke komunitní péči.  
 
 
AD 5)  

RŮZNÉ 

Příští termín jednání komise Rady HMP pro rozvoj komunitní péče je v úterý 5. října 2021 od 16.30 
hod. 
 
 
 
Úprava zápisu 16. 9. 2021 
Bc. Kateřina Tůmová, tajemnice komise 
 
 
Ověřil 16. 9. 2021 
Ing. Alfred Richter 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


